
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLENARI DE 
L'AJUNTAMENT DE DIA 16 DE SETEMBRE DE 2024.-

A la Casa Consistorial de Petra, a les 21,08 hores del dia 16 de setembre de 2024, es 
reuneixen  en  primera  convocatòria,  als  efectes  de  realitzar  sessió  pública  ordinària  del 
Plenari  l'Ajuntament de Petra, els regidors que a continuació es relacionen:
   

Sr. Miquel Jaume Horrach.               
Sr. Víctor Manuel López Sánchez.
Sra. Magdalena Màrquez Ribot.
Sra. Catalina Bujosa Bujosa.
Sr. Rafel Font Bauzà.
Sra.Catalina Gibert Riera.
Sr. Pere Josep Bauçà Ferrer.
Sra. Antònia Gual Bauzà.
Sr. Gabriel Sancho Sbert (telemàticament per sistema Zoom).
No assisteixen: Sra.María Monserrat Oliver Font.      

      
Actua com a Secretari el qui ho és de la Corporació, Sr. Francisco González Benito, i  

la  sessió  es  celebra  a  la  Casa  Consistorial,  sota  la  presidència  del  Batle,  Sr.  Salvador 
Femenias Riera.

1.-APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-

S’aprova, per unanimitat dels membres del Plenari,  l'acta plenària corresponent a la 
sessió celebrada en data 2-8-2024.

2.- APROVACIÓ DEL PLA NORMATIU MUNICIPAL 2025 I POSTERIORS.-

El primer Tinent de Batle, Miquel Jaume, actuant com a ponent per a aquest altre punt 
de l'ordre del dia, informa que, segons l'article 132 de la LPCAP, cal aprovar i publicar un pla 
normatiu municipal. També afegeix el citat regidor que a la Web municipal figuren fins a 31 
ordenances, moltes de les quals requereixen supressió, modificació o adaptació.

Després ve el torn per a l’altre grup municipal, diferent del de l'equip de Govern, i és  
la regidora de Més, Antònia Gual, que intervé manifestant el seu acord amb la iniciativa 
proposada; no obstant això, assenyala que al document que s'ha passat al seu grup municipal 
no estan complets els noms de les ordenances, les quals haurien d'estar publicades al Portal 
de transparència municipal, acaba dient aquesta regidora.

En el seu 2n torn, el regidor ponent afirma que les ordenances es posaran com digui 
el  Secretari  municipal  i  les  que  no  siguin  noves  portaran  el  nom que  consta  a  la  Web 
municipal.

En el seu 2n torn, la regidora ja esmentada pregunta si les noves normes que es facin 
tindran prèvia participació ciutadana, tal com ve exigit al següent article de la llei esmentada 
pel ponent Miquel Jaume; de manera que la gent en pugui dir la seva.

En el seu torn final aquest ponent respon a l'anterior dient que ara això no correspon 
a l'assumpte tractat .

Acabats els torns reglamentaris, el Secretari municipal sol·licita l'ús de la paraula al 
Batle,  conforme al  que disposa l'article  94.1 d)  del  ROF i/o  13.15 del  ROM, demanant 
permís per fer una petita observació que és la següent: el fet que hi hagi normes municipals 
que es quedin fora del pla normatiu municipal ara proposat, no implica que no hagin de ser 
actualitzades  per  imposició d'alguna llei.  Continua dient  el  funcionari  indicat  que:  hi  ha 
diferents  obligacions  municipals  en  diferents  lleis  i  que  s'han  de  complir  totes,  ja  que 
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l'aprovació i la publicació d'un pla normatiu municipal no servirà de pretext per no adaptar 
una ordenança a una llei, per la no inclusió de la 1a al pla normatiu esmentat. Prossegueix 
informant el Secretari que, per exemple: si en data 29-5-2025 ha d'estar adaptada l'ordenança 
fiscal de residus a la nova llei estatal 7/2022 de 8 d'abril, no valdrà com a excusa el que no 
estigui inclosa aquesta ordenança al pla normatiu municipal.

El regidor ponent, Miquel Jaume, contesta que ell ja té clar el que ha informat el 
Secretari, però que això està fora de l'assumpte que ara es tracta, segons l'esmentat regidor.

Ja acabades així les intervencions anteriors, el Sr. Batle sotmet a votació la proposta 
d'aprovar  el  pla  normatiu  municipal  que  figura  a  l'expedient  plenari  i  que  es  transcriu 
literalment a continuació:

Pla normatiu per a l’any 2025 i posteriors en cas que no s’hagin dut a 
terme totes les iniciatives proposades. (Art 132 LPACAP)

Ordenança a crear o 
modificar

Modificació proposada Justificació Observacio
ns

1 Ambiental reguladora de la 
neteja viària, recollida de 
residus i ús del punt verd

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi

2 Execució obres i ús via 
pública

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi

3 De mesures per fomentar i 
garantir la convivència 
ciutadana

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi

4 Del preu públics per 
assistència a espectacles de 
cinema i teatre al teatre Es 
Quarter.

Derogació Existeix nova gestió: 
OA Fundació Teatre ...

5 Municipal reguladora de les 
subvencions i ajuts per a la 
rehabilitació de  façanes

Derogació No existeix el concepte

6 Municipal reguladora de 
residus urbans

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi

7 Municipal sobre la tramitació 
de determinades obres 
menors

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

8 Municipal de publicitat 
dinàmica

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

9 Per a la instal·lació i 
funcionament 
d’instal·lacions de telefonia 
mòbil

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

10 Per a la protecció medi 
ambient contra la 
contaminació per renous i 
vibracions

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

11 Reguladora de l’edifici 
anomenat “Es rentadors”

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

12 Reguladora de 
l’estacionament i circulació 
en àrees de circulació 
restringida ( ACIRE), en el 
casc urbà.

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

13 Reguladora de la gestió dels  
residus de la construcció i 
demolició

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

14 Reguladora del mercat 
setmanal de comerciants 
ambulants

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

15 Reguladora sobre animals Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre C
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municipi i als canvis  
normatius.

16 Reguladora sobre el 
mobiliari a usar en l’ 
ocupació de la via pública el 
casc urbà.

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

17 Sobre l’ús de la xarxa de 
clavegueram sanitari

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

18 Municipal reguladora de la 
neteja i tancament de solars

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

19 Municipal reguladora dels 
preus públics de l’escola 
música

Derogació Existeix nova gestió: 
OA Fundació Escola de 
Música ...

20 Reguladora dels camins 
públics del terme municipal

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

21 Registre municipal d’unions 
civils de Petra

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

22 Reglament d’honors i 
distincions

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

23 Reglament d’ús 
d’instal·lacions  esportives 
( Normes addicionals dús de 
les pistes de tennis i pàdel)

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

24 Reglament d’ús 
d’Instal·lacions esportives 
municipals

Derogació S’ha substituït per 
l’anterior

25 Reglament de funcionament 
i tarifes del Teatre de Petra i 
del Museu Atnològic Musical.

Derogació Existència d’OOA A 
Teatre i Música

26 Reglament de Normalització 
lingüística

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

27 Reglament de Participació 
ciutadana

Derogació Han aparegut lleis 
superiors que ho 
regulen.

28 Reglament del servei de 
cementiri municipal

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

29 Reglament municipal 
regulador de l’activitat de 
Voluntariat

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

30 Reglament orgànic 
regulador del Funcionament 
del Ple

Canvi d’alguns articles i 
afegir-ne d’altres.

Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

31 Circulació Nova Adaptació a la realitat 
actual del nostre 
municipi i als canvis  
normatius.

32 Circulació per camins Nova Per ús indebut tipus 
quads

33 Agrupació de normatives Nova Juntar en un mateix doc 
normatives 
relacionades

I a la votació haguda seguidament sobre l'aprovació del pla a dalt transcrit s'obté el 
resultat següent:
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Vots a favor: 8 del PI
Vots en contra: 0
Abstencions: 2 de Més per Petra.

Per tant, s’aprova per majoria de més de 2/3 dels regidors presents al Plenari (8 sobre 
10), el pla més amunt transcrit.

3.-APROVACIÓ DE FESTES LOCALS 2025.-

Per a aquest altre punt de l'ordre del dia, també pren la paraula com a ponent el primer 
Tinent de Batle, Miquel Jaume, proposant, segons és habitual, que s'escullen els dies 17 de 
gener i 21 de juliol, com a festes locals. I com que no hi ha posteriors intervencions, el Sr.  
President  obre  pas  directament  a  la  votació,  sense  2a  ronda  d'intervencions,  resultant 
aprovada la proposta prèviament indicada, per unanimitat dels regidors presents (10).

4.-  RESOLUCIÓ  DEL  CONTRACTE  DE  CONCESSIÓ  DEL  BAR  DEL 
CENTRE SANITARI.-

Per  a  aquest  altre  punt  de  l'ordre  del  dia  igualment  pren  la  paraula  el  regidor 
d'Hisenda, Miquel Jaume, informant que la seva proposta consisteix a acceptar: l'escrit de 
renúncia  presentat  per  l'actual  concessionari,  pel  que  fa  a  dificultats  econòmiques 
insuperables  del  mateix;  i  donar  per finalitzat  el  contracte amb aquest  concessionari,  per 
poder tornar a licitar aquest contracte.

Al 2n torn per al grup municipal de Més, el seu portaveu Pere Josep Bauçà, recorda 
que aquest grup ja es va pronunciar a favor en Comissió, respecte a la proposta de l'equip de 
Govern, en aquest cas, perquè els semblava bé tornar a licitar la concessió del bar.

Així les coses, el Sr. Batle sotmet a votació, sense més tràmit, la proposta formulada 
pel regidor ponent i que consisteix a resoldre, per mutu acord amb el concessionari actual, 
Milen Ivanov, el contracte de concessió del bar de la Unitat sanitària, que es va signar en data 
23-6-2020;  resultant  aprovada favorablement  la  proposta  del  ponent,  per  unanimitat  dels 
regidors presents (10).

5.- APROVACIÓ DE PROJECTE I PLECS PER ADOQUINAT DE CARRERS.-

Per a aquest altre punt de l’ordre del dia, pren la paraula com a ponent el primer 
Tinent de Batle, Miquel Jaume, adonant que ja s’han ingressats els doblers de la subvenció 
corresponent a les obres en qüestió; i informant també que les obres hauran d'estar acabades 
el març i que dijous que ve es publicarà la seva licitació. Una altra cosa que afegeix el ponent 
és que els projectes ja no hauran de passar pel Departament insular de Carreteres, ja que els 
trams de carrers afectats per la titularitat del Consell ja s'han cedit mitjançant conveni per 
part d'aquesta entitat local. Després anuncia el portaveu de l'equip de Govern municipal que 
hi haurà carrers totalment empedrats i altres parcialment empedrats perquè també tindran 
trossos d'asfalt. El mateix regidor, Miquel Jaume, després es refereix a la millora prevista al 
plec de condicions i que consisteix a substituir la canonada general existent que passa pels 
carrers afectats per les obres i posar els corresponents collarins.

Al 2n torn per al grup municipal de Més, el seu portaveu Pere Josep Bauçà, comenta 
que el projecte els agrada estèticament als del seu grup municipal; però que hi ha coses que 
no els agraden als seus dos regidors, com que tot el projecte i el plec estiguin en castellà, cosa 
que és qualificada pel portaveu de Més per Petra com una involució. D'altra banda, Pere 
Josep afirma que l'import del pressupost de les obres resulta molt elevat, amb la qual cosa no 
poden fer-les empreses de Petra. Pere també afegeix a l'anterior que el canvi estètic hauria de 
venir acompanyat per un canvi en matèria de circulació, ja que se segueix igual que fa 15 C
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anys, diu el regidor Bauçà. En opinió del dit regidor, s'hauria d'haver acompanyat el projecte 
amb propostes per als ciutadans, de manera que puguin anar a peu, amb bici, etc. I en aquest 
sentit, afegeix Bauçà, que fins al març es podria repensar el projecte, segons aquest regidor. 
Finalment,  el  portaveu  de  Més  avisa  que  podria  passar  que  les  empreses  licitadores 
presentades no oferissin la millora prevista, la qual cosa es podria evitar si directament ja 
estigués ficada dins del projecte.

Al 2n torn per al regidor ponent, Miquel Jaume comença per contestar la qüestió 
idiomàtica plantejada pel regidor de Més en la seva intervenció anterior, dient Miquel que 
els fons per a les obres procedeixen de la Unió Europea i que no sap si el català és una 
llengua oficial allà; per això, suposa aquest regidor que la documentació haurà d'estar en 
espanyol perquè es puguin controlar aquests fons. Pel que fa a l'import del pressupost de 
l'obra, el portaveu de l'equip de Govern municipal respon al regidor de Més que perquè es 
faci  un  gran  projecte  de  vegades  cal  anar  fora  de  Petra;  però  que  afortunadament,  les 
empreses de Petra estan al màxim de treball. D'altra banda, segueix dient el representant de 
l'equip de Govern municipal, que els d'aquest equip s'han assessorat i se'n va més ràpid, 
afirma  Miquel  Jaume,  si  les  obres  les  fa  una  sola  empresa,  en  comptes  de  diverses.  A 
propòsit de l'anterior, Miquel recorda que, en principi, les obres haurien d'estar acabades al 
desembre, però des de Madrid han concedit una pròrroga, segons aquest regidor. Pel que fa a 
l'assumpte  de  la  circulació,  afirma  el  regidor  esmentat  que  amb  les  obres  hi  haurà 
desviaments de la mateixa i que en haver-hi cada cop més carrers de vianants, els conductors 
ens  haurem  d'anar  adaptant  a  la  nova  situació.  Després  parla  també  el  ponent  sobre 
l'assumpte  de  l'incivisme  a  Petra,  dient  que  es  veuen multitud  de  cotxes  aparcats  a  les 
voreres,  però  afegeix  que  això  s'anirà  arreglant  amb els  aparcaments  previstos;  perquè, 
segons el primer Tinent de Batle, quan hi hagi aparcaments es podrà exigir el compliment de 
la norma de no aparcar cotxes a les voreres.  Acaba ja el  seu 2n torn el  regidor ponent,  
manifestant-se a favor de compatibilitzar la conversió en zona de vianants de carrers amb 
l'ús dels cotxes; i afirma també que l'equip de Govern fa allò que pot respecte a la circulació. 
Finalment,  el  ponent  es  refereix  a  la  qüestió  d'introduir  la  millora  dins  del  projecte, 
plantejada pel regidor de Més al final de la seva intervenció; contestant a això Miquel Jaume 
que hi ha coses que no es poden fixar dins del projecte.

No fent ús el grup Més del 2n torn d’intervenció al qual té dret, el Sr. Batle sotmet a 
votació la proposta d’aprovar el projecte de les obres de millora de pavimentació d’un del 
carrer  de Manacor,  d’en Collet,  de Ciutat,  Forà,  de Califòrnia  i  de sa Creu,  Pare Palou, 
Barracar baix, Sol i Pare Juníper Serra; així com els plecs corresponents a la licitació de les 
mateixes,  que  figuren  dins  l’expedient  plenari.  I  a  l'esmentada  votació  s'obté  el  resultat 
següent:

Vots emesos : 10
Vots a favor: 8 del PI
Vots en contra: 0
Abstencions: 2 de Més per Petra.

Per tant,  s’aproven per majoria de més de 2/3 dels regidors presents al  Plenari  (8 
sobre 10), els documents més amunt indicats.

6.- APROVACIÓ DEL COMPTE GENERAL 2023.-

Aquest  assumpte  comença  amb  un  repàs  per  part  del  regidor  d'Hisenda,  Miquel 
Jaume, de la tramitació seguida fins avui, la qual inclou: dictamen favorable de Comissió, 
exposició pública de l'expedient per un període de 15 dies hàbils i diligència de Secretaria en 
què s'acredita la no presentació d'al·legacions sobre això.

No havent-hi posteriors intervencions a la del portaveu de l'equip de Govern abans C
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esmentat, i  la qual s'ha transcrit al  paràgraf anterior, el Sr. Batle sotmet a votació aquest 
assumpte amb el resultat següent :

Vots emesos : 10
Vots a favor: 8 del PI
Vots en contra: 0
Abstencions: 2 de Més per Petra.

Per tant, s'aprova per majoria de més de 2/3 dels regidors presents al Plenari (8 sobre 
10), el Compte General de 2023.

7.- MOCIONS,   ESCRITS, SOL·LICITUDS I INFORMACIONS.-  

a) Moció del PI contra la instal·lació de macrogranja en Sineu:

En aquest cas és el Sr. Batle qui actua com a representant de dit  grup municipal, 
procedint a la lectura en veu alta del text íntegre de la moció que seguidament es transcriu:

Moció que presenta el PI de Petra envers del projecte de granja avícola de son venrell.
Exposició     de     motius      
El projecte presentat per Avícola Son Perot per a la construcció d'una granja avícola de 
grans dimensions en la finca de Son Venrell, situada entre les carreteres de Muro i Llubí i 
pròxima als nuclis urbans de Sineu i Maria de la Salut, genera serioses preocupacions 
entre la ciutadania d'aquestes poblacions.

El projecte, actualment en exposició pública al Servei d'Assessorament Ambiental de la 
Conselleria d'Habitatge, Territori i Mobilitat del Govern de les Illes Balears, contempla 
la instal·lació d'una infraestructura destinada a 739.400 gallines de les quals, 242.520 
seran de recria i 496.880 adultes, distribuïdes en deu noves edificacions, a més d'altres 
instal·lacions  complementàries.  Lluny  de  fer  una  crítica  al  foment  de  la  indústria 
agrícola, ramadera i agroalimentària, aquest projecte que es vol dur a terme a la finca de 
Son Venrell implica diferents qüestions a tenir en compte.

Pel que fa al seu impacte ambiental i de salubritat pública, l'activitat permanent 
ocuparà 2.500 metres quadrats, a més de l'espai exterior per a les gallines; la necessitat de 
construir un femer, fosses per a aigües brutes i altres fosses addicionals planteja riscos 
ambientals significatius; i la producció de 30.625 tones d'escombraries anuals pot suposar 
un greu problema de gestió de residus i contaminació.

Per altra banda, i en aquest context, també s'ha de tenir en compte la recent aprovació 
d'una proposició no de llei al Parlament de les Illes Balears, per la qual s'acordà que 
l'executiu autonòmic adquirira les Mines de la carretera Sineu-Maria de la Salut; ubicar 
una explotació avícola a pocs centenars de metres d'un paratge natural com aquest, que 
es vol rehabilitar i destinar a àrea recreativa, seria poc coherent. Segons el Fons Mundial 
per a la Naturalesa, Ses Mines és una àrea d'alt valor ambiental a causa de la seva rica 
biodiversitat i la presència de nombroses espècies animals i vegetals i està inclosa en 
l'Inventari balear de Zones Humides amb el codi MAZHA04.

Respecte al consum de recursos naturals, és important destacar la situació de prealerta 
per sequera i l'escassesa d'aigua en què es troba la comarca d'es Pla de Mallorca. En 
aquest sentit, el consum d'aigua previst de més de 60.000 metres cúbics a l'any esdevé una 
preocupació greu, tenint en compte que la Mancomunitat del Pla de Mallorca ha limitat C
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recentment el consum d'aigua als seus habitants i que existeix una gran pressió sobre els 
recursos hídrics.

I quant a l'impacte d'aquesta indústria en la qualitat de vida dels residents, i també del 
visitants, és important destacar que la proximitat al nuclis urbans de Sineu i de Maria de 
la Salut pot afectar negativament la qualitat de vida dels residents a causa de possibles 
olors, renous -ja que els vents predominants de la zona són de Tramuntana, Gregal i 
Ponent- i augment del trànsit pesat a la carretera Ma-3512, una infraestructura viària 
secundària estreta, d'ús especialment local i també emprada pel cicloturisme.

Finalment,  cal  recordar  els  episodis  de  males  olors  que  venien  de  la  planta  de 
compostatge de la depuradora mancomunada. La gent del Pla de Mallorca ja ha tengut 
massa males experiències en males olors degut a aquesta planta i no desitjam repetir 
aquesta experiència per motius diferents.

Per tots aquests motius, el grup municipal del PI eleva al Ple de l'Ajuntament de Petra la 
següent

Moció  

1- El Ple de l'Ajuntament de Petra expressa la seva total i absoluta oposició en vers 
del projecte presentat per Avícola Son Perot, degut als greus prejudicis que pot 
causar a la convivència en el nostre municipi i a altres.

2- El ple de l'Ajuntament de Petra dóna suport al desenvolupament de la indústria 
agrícola, ramadera i alimentària local, sempre i quan el foment d'aquesta activitat 
no suposi greuges per a la ciutadania del municipi.

A Petra, 6 de setembre de 2024.

No havent-hi posteriors intervencions, excepte l'anunci de vot a favor per part del 
portaveu del grup Més, es passa a la votació sobre aquesta moció, més amunt transcrita, 
resultant aprovada aquesta per la unanimitat dels regidors del Plenari presents (10).

b) Quant a les  informacions  de l'equip de Govern municipal,  dins aquest  punt de 
l'ordre del dia,  intervé primer el primer Tinent de Batle, Miquel Jaume, donant compte de 
l'estat  de  tramitació  de  la  modificació  puntual  núm.  1/2022;  i  comença  per  recordar  els 
informes que es varen rebre des de diferents àmbits: Urbanisme, Territori, Ambient, Recursos 
Hídrics, Patrimoni i de la Dona. A continuació, el regidor abans esmentat explica que l'equip 
redactor va introduir algunes modificacions substancials en la proposta inicialment aprovada 
pel Plenari, com a conseqüència dels informes esmentats; i que, al principi, li va semblar a 
l'equip de Govern que s'havia de fer un nou acord plenari, però com a prova en contra de 
l'anterior, Miquel Jaume procedeix a la lectura en veu alta del que disposa l'article 55.4 de la 
LUIB, on en regular-se la tramitació del planejament municipal (també aplicable a les seves 
modificacions), es diu literalment el següent:

A la  vista  del  resultat  de  la  informació  pública,  dels  informes  emesos  i  de  la 
tramitació ambiental, s'introduiran les modificacions que siguin procedents, sotmetent-se a 
una nova informació pública si aquestes fossin substancials. Si no ho fossin, o una vegada 
resolt  el  nou  tràmit  d'informació  pública,  es  demanarà  l'emissió  dels  informes  previs 
preceptius,  si  escau,  i,  una  vegada  introduïdes  les  modificacions  que  en  resultessin, 
s'aprovaran provisionalment o definitivament, segons escaigui .
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Per  tant,  conclou  dient  el  regidor  intervinent,  ara  no  és  el  moment  d'aprovar 
provisionalment la modificació puntual puntual núm. 1/2022, sinó de fer una nova exposició 
pública.

Un cop escoltat  això,  el  Secretari  municipal  sol·licita  l'ús  de  la  paraula  al  Batle, 
d'acord  amb  el  que  disposa  l'article  94.1  d)  del  ROF  i/o  13.15  del  ROM;  i  avisa  que 
actualment ja no caldria enviar edicte municipal a un dels diaris de major circulació a la 
província, a causa d'una modificació introduïda a la LUIB (apartat 9 del seu article 51), per 
mitjà  del  Decret  llei  balear  3/2024  de  24  de  maig,  que  ha  suprimit  aquest  requisit  a 
l'exposició pública corresponent.

Continuen després les informacions per part  de l'equip de Govern municipal,  dins 
aquest mateix punt de l'ordre del dia; i ara és el Sr. Batle qui intervé i es refereix a uns talls 
que hi ha hagut en el subministrament d'aigua potable, a resoldre amb una nova bomba que 
ara està en període de garantia.  Així mateix i  com en altres sessions plenàries,  Salvador 
Femenias, torna a fer una crida al consum responsable de l'aigua; i en aquest sentit anuncia 
que l'Ajuntament aprofitarà a l'hivern l'aigua de la piscina per donar exemple i també parla 
d'estalvi pel que fa als regs de jardins.

8   .-DECRETS DE BATLIA.-  

Dins aquest altre punt de l'ordre del dia, la regidora del grup municipal Més, Antònia 
Gual  Bauzà,  dóna compte  d'un error  en  la  numeració  del  decret  de  Batlia  67/2024,  que 
apareix amb el número 53. Pel que fa a l'anterior el Secretari municipal sol·licita l'ús de la 
paraula al  Batle,  conforme al  que disposa l'article  94.1 d)  del  ROF i/o  13.15 del  ROM, 
informant que ha detectat l'error abans apuntat i que en va avisar; però que encara s'ha de 
veure com se soluciona.

Torna a intervenir  després la regidora del grup municipal Més, en relació amb un 
parell  de  Resolucions  que  aproven  contractes  menors;  i  aprofita  per  recordar  l'obligada 
publicació de tals contractes dins del Portal municipal de transparència.

Sobre això, intervé el primer Tinent de Batle dient que si la regidora es passa per les 
oficines municipals veurà que els funcionaris ja estan enfeinats; i que per això es convocaran 
2  places  més:  una  d'administratiu  i  una  altra  d'auxiliar  administratiu.  En  qualsevol  cas, 
segueix dient el regidor abans esmentat a la regidora ja esmentada: que té a la seva disposició 
els  decrets  de  Batlia  corresponents  als  contractes  menors,  a  més  de  poder  demanar  la 
informació que necessiti. Per això, conclou afirmant Miquel Jaume, hi ha una fiscalització de 
la gestió municipal per diferents vies i mitjans.

La intervenció següent procedeix del Batle, el qual comença a donar compte de la 
darrera compra d'un immoble per a l'Ajuntament; però el Secretari municipal avisa que això 
queda fora de la  part  de l'ordre del  dia  que ens ocupa (reservada per  llei  al  control  per 
l'oposició de la gestió del govern municipal, en aquest punt a través de les resolucions de 
Batlia).

Com que no es produeixen altres intervencions, per part dels regidors del grup Més, 
dins aquest punt de l'ordre del dia, el Sr. Batle dóna pas al següent.

9.- INTERPEL·LACIONS, PRECS I PREGUNTES.-

Ara és el portaveu del grup municipal Més, Pere Josep Bauçà, qui pren la paraula, 
interpel·lant  l'equip de Govern municipal  per  l'assumpte de l’escoleta.  I  en representació 
d’aquest  equip  intervé  el  primer  Tinent  de Batle,  Miquel  Jaume Horrach,  informant  que 
l'Ajuntament té un projecte executiu, però va avisar a la Conselleria que per al setembre no hi 
hauria temps d'acabar-lo, perquè caldria un any i mig per finalitzar les obres. D'altra banda 
recorda Miquel Jaume que l'import de subvenció per al projecte pujava a 1.000.000 d'euros, 
però ara toca dir que no ho podem fer i que no volem aquesta subvenció. Afegeix després el C
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regidor esmentat que el Conseller vol aconseguir terrenys al voltant de l'escoleta, però que 
aquests  terrenys  són  rústics.  Tot  i  això,  continua  dient  el  regidor  esmentat,  des  de  la 
Conselleria  s'ha indicat  la  possibilitat  de declarar  el  projecte  d'interès  autonòmic;  a  això 
afegeix el Batle que per l'Ajuntament ja s'han comprat tres petites finques i que encara que es 
va pensar ubicar l'escoleta a la zona de l'antiga piscina, una vegada que s'ha vist que aquesta 
opció no agradava a cap, segons Salvador Femenias, l'opció ara escollida d'utilitzar la zona 
escolar era la possibilitat que teníem i ara toca esperar que la Conselleria faci les obres. La 
intervenció anterior és complementada per una altra, que prové ara del regidor d'Hisenda, 
Miquel Jaume, el qual afirma que l'Ajuntament ha aportat el projecte i els terrenys, però ara 
cal adaptar una cosa a l'altra.

Ara,  com a  un  prec,  ve  una  intervenció  de  la  regidora  del  grup municipal  Més, 
Antònia Gual Bauzà, dient que l'escola necessita ombres. Com a resposta per a això, pren la 
paraula el primer Tinent de Batle, Miquel Jaume, informant que estava prevista una actuació 
per part de la Conselleria i que si necessita col·laboració aquí estem.

No  havent-hi  més  interpel·lacions,  precs  o  preguntes,  el  Sr.  President,  Salvador 
Femenias,  dóna  per  finalitzada  aquesta  sessió  plenària,  essent  les  22,09  hores.  Després 
d'això, el Batle ofereix un torn de precs i preguntes per a una persona que hi ha com a públic 
present a la sala, sobre temes concrets d'interès municipal, segons el que disposen els articles 
88.3 i 228.2 del ROF i 12 del ROM; però sense que hi hagi intervencions sobre això per part 
seva. Davant d'això, el Sr. Batle dóna per finalitzada també la reunió, a la mateixa hora ja 
indicada, i  jo com a Secretari estenc la present acta la qual certific .

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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	Sr. Gabriel Sancho Sbert (telemàticament per sistema Zoom).
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